
 
Deltagere:  Birgitte, Rikke Stef., Nina, Christina, Jane, Mette, Thor, Dennis, Helene, Luise, Alexander 

(indtil pkt. 7), Jens (deltog fra punkt 4 overgangstest) og Helle 
Forhindret: Jesper og Michael 
Ordstyrer: Birgitte 
Referent: Helle 
 

 

Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt med flytning af punkt 9 til mellem 
punkt 4 og 5. 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 

5 min. 
17.40 

Godkendt. 

3. Velkommen til ny repræsentant i 
bestyrelsen Helene Bendorff 
Kristensen (rektor Grenaa 
Gymnasium) valgt som rep. fra 
ungdomsuddannelserne (Birgitte) 

5 min. 
17.45 

Velkommen til ny bestyrelsesrepræsentant 
Helene Bendorff Kristensen (rektor Grenaa 
Gymnasium) valgt som repræsentant for 
ungdomsuddannelserne. 
 
Præsentationsrunde. 

4. Bestyrelsens tilsyn med 
principper – ”Skoleprofilen”. Da 
skoleprofilen er fra juni 2022, vil 
fokus være på, hvordan 
implementeringen er forløbet 
(bilag 01 – Luise/Helle) 

35 min 
18.20 

Punktet drøftet. 
 
Afsnittet omkring Forældresamarbejde: 
Forældrerepræsentanter ønsker ledelsens 
fokus på, at der afsættes tilstrækkeligt med tid i 
dagsordenerne på forældremøderne til de 
årlige drøftelser omkring klassernes 
handleplaner (som en del af skolens 
Antimobbestrategi), hvor der hvert år laves 
aftaler om, hvordan man i fællesskab vil 
arbejde på at styrke fællesskabet i klasserne. 
 
Forældrerepræsentanterne opfordrer til endnu 
mere forældreinddragelse på forældremøder. 
 
Helle foreslår diverse sproglige ændringer i 
Skoleprofilen. 
 
Bestyrelsen vurderer, at Skoleprofilen vil være 
relevant for tilflyttere – det foreslås endvidere, 
at man på sigt evt. kan få en 
kommunikationsuddannet til at lave et resume 
med andet layout. 
 
Det nævnes endvidere, at Heidi Irene 
Johannesen (ansat i NDK) gerne vil være 
behjælpelig med markedsføring i Norddjurs 
Kommune. 
 
Der foreslås endvidere, at man, når 
muligheden byder sig, evt. kan søge puljer til 
markedsføring. 
 
Det aftales, at Skoleprofilen revideres med 
diverse smårettelser. 
 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
onsdag d. 2. nov. 2022 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 



5. Norddjurs’ Vildeste Børneliv – 
BUU ønsker en kvalificering af 
udkastet, inden BUU tager stilling 
til punktet på BUU-møde d. 17. 
nov. (bilag 02 - Birgitte) 

30 min 
18.50 

Bestyrelsen giver udtryk for, at det er godt med 
initiativer omkring bæredygtighed. Denne 
dagsorden er vigtig, men vi vil bare gerne have 
lov til selv at sætte denne dagsorden lokalt – 
uden politisk indblanding i hverken form, 
tidsperspektiv eller omfang. 
Hvis de lokale politikere på denne måde 
ønsker at påvirke, hvad der fokuseres på 
hvornår i undervisningen ude på skolerne i 
Norddjurs Kommune, foreslår vi 
indsatsområdet drøftet i de årlige drøftelser 
mellem forvaltning og DLF. Herefter kan 
initiativet fremgå af den årlige kommunale 
redegørelse (oversigt over kendte 
projekter/initiativer for det kommende skoleår). 
Således vil man efterfølgende på skolerne i 
forbindelse med den årlige lokale udarbejdelse 
af skoleplanen (jf. A20) kunne tage højde 
herfor. Dog glæder vi os til, at der forhåbentlig 
snart kommer ro på i forhold til 
initiativer/projekter ovenfra – så vi engang i 
fremtiden forhåbentlig igen får mulighed for at 
opleve glæden, gejsten og motivationen ved 
selv lokalt at kunne beslutte, hvad vi vil sætte 
ekstra fokus på i kommende skoleår. 
 

6. Orientering fra 
dagpasningsområdet (Rikke) 

• Legepladsen i Åparken 

• Den pædagogiske dag d. 
4. nov. 

• Den kommunale 
frokostordning – den 
årlige afstemning 

15 min 
19.05 

• Legepladsen i Åparken 
Vi har haft tre forældrearbejdsdage – 
på den første gjorde vi klar til at få sat 
de nye legeredskaber op, klippet 
hække og buske, fjernet gamle træer 
og rødder, givet træværk olie mm. 
De to næste arbejdsdage blev brugt til 
at grave jord væk fra gyngerne og at 
køre faldsand på og jævne ud. 
Det var nogle rigtig gode dage – stor 
hjælp fra forældrene – og derudover 
også stor hjælp fra Nyborg Sørensen 
og DBJ Service med lån af maskiner og 
container. 
Nu mangler vi at få hængt de nye 
dækgynger op og få emnerne fra 
motorikbanen i jorden. De to opgaver 
har to forældre meldt sig til. 
Mht. udskiftning af sandkassekanten 
skal vi have fundet en løsning ift. denne 
opgave. 
 
Forældrerepræsentant Alexander 
tilføjer, at der er blevet lavet virkelig 
meget på arbejdsdagene – måske også 
mere end, man kan forvente, at 
forældre bidrager med ift. en offentlig 
institution. Det kan godt føles som et 
stort pres for forældrene at skulle 
deltage i så forholdsvist store 
anlægsopgaver, hvilket ikke opleves 
som værende rimeligt ift. at det er en 
offentlig daginstitution. 
 

• Den pædagogiske dag d. 4. nov. 
Der er 5 børn fra Børnby Midt, som har 
brug for pasning denne dag. 



Vi afholder den pædagogiske dag i 
Fjellerup Bh. 
Vi får besøg af FTI (Forebyggende 
Tidlig Indsats), som kommer og 
fortæller om, hvad de kan bidrage med, 
og hvordan vi kan gøre brug af deres 
kompetencer. 
 
Derudover skal vi arbejde med 
evaluering af den pædagogiske 
læreplan. Vi skal både bruge guidelines 
med spørgsmål samt billede-
dokumentation og evaluering. 
Til middag har vi fokus på det sociale/ 
fællesskabet ved fælles bål og 
madlavning. Lis fra Fjellerup er den 
kyndige vejleder, og hun sætter os i 
gang. 
 

• Den kommunale frokostordning – 
den årlige afstemning. 
Hvert år skal vi have afstemning om 
den kommunale frokostordning. Der 
skal laves en afstemning i hver 
institution og et simpelt flertal blandt 
forældrene afgør, hvorvidt den 
kommunale frokostordning skal 
fravælges eller ej. 
Afstemningen skal være afgjort senest 
d. 31.dec. og træder i kraft d. 1. juli 
2023. 
Der udsendes information til forældrene 
hurtigst muligt, og der hænges som 
vanligt stemmesedler på hvert barns 
rum.  

 

7. Orientering om økonomisk 
opbremsning indenfor Børne- og 
Ungdomsudvalgets område i 
Norddjurs Kommune (Helle) 

15 min 

19.20 
HBP orienterede om den økonomiske 
opbremsning indenfor Børne- og 
Ungdomsudvalgets område i Norddjurs 
Kommune. 
 
Vi har fået besked fra forvaltningen om, at det 
desværre er nødvendigt med en økonomisk 
opbremsning indenfor Børne- og 
Ungdomsudvalgets område. Vi er derfor blevet 
bedt om at bremse op og spare så meget, som 
det kan lade sig gøre for, at der samlet set 
indenfor Børne- og Ungdomsudvalgets område 
skabes økonomisk balance. 
 
Forvaltningen har oplistet nogle poster, som de 
gerne vil have, at man bremser op på: 

o Mindre vikardækning på skoleområdet i 
de ældste klasser. 

o Stop for forplejning til møder mv. 
o Stop for indkøb af inventar, materialer 

mv. 
o Efteruddannelse, kurser og faglige-

/trivselsarrangementer skal der 
bremses på i 2022 – kan det evt. 
udskydes? 

o Mindske vikarforbruget på 
dagtilbudsområdet. Der skal dog være 



en opmærksomhed på, at det vil betyde 
dårligere normering. 

o Indkaldelse af færre vikarer – dog 
under hensyntagen til opgaverne og 
arbejdsmiljøet. 

o Udsættelse af ansættelser der ikke er 
kritiske ift. driften. 

 
Ovenstående betyder, at vi i Børneby Midt har 
indført følgende besparelser:: 

• Forplejning til alle møder – der vil dog 
stadig være kaffe og the. 

• Der vil ikke blive indkøbt mere 
kakaopulver. 

• Der vil ikke blive indkøbt mælk til 
skolens personalerum – man vil i stedet 
kunne bruge creamer. 

• Begrænser indkøb af inventar og 
materialer til det allermest nødvendige. 

 

8. Orientering om det kommunale 
budget 2023 – 2026 (Birgitte og 
Helle) 

a) Effektiviseringsbidrag 
b) Manglende økonomi til 

anlæg (ingen ekstra 
klasselokaler, toiletter og 
depot og ej heller 
midlertidige pavilloner) 

c) Fjellerup Bh./Vuggestue – 
vores ansøgning om 
ekstra økonomi ifm. 
madordningen er ikke 
imødekommet 
 

25 min 

19.45 
a) Effektiviseringsbidraget fortsætter med 
0,55% for 2023 – og stiger til 0,8% i 2024. 
 
b) Der er desværre kun afsat økonomi til 
bygning af 2 ny klasselokaler. Bestyrelsen har 
anmodet og søgt om i alt 4 nye klasselokaler 
og flere toiletter. Der er desværre heller ikke 
afsat økonomiske midler til midlertidige 
pavilloner indtil byggeriet står færdigt aug. 
2024. Dette betyder, at vi fortsat har mangel på 
klasselokaler, toiletter og depot. 
 
c) Bestyrelsens anmodning om ekstra økonomi 
til madordningen i Fjellerup Bh./Vuggestue er 
ikke blevet imødekommet. 
 

9. Orientering om de nationale 
overgangstest samt 
meddelelsesbogen, som erstatter 
de tidligere elevplaner 
(Luise/Helle) 

10 min 
19.55 

PUNKTET BLEV FLYTTET OP MELLEM 
PUNKT 4 OG 5. 
 
Luise orienterede om de nationale 
overgangstest (powerpoint vedhæftes). 
 
Luise orienterede om meddelelsesbogen, som 
erstatter de tidligere elevplaner (powerpoint 
vedhæftes). 
 
Bestyrelsen bakker op om, at ledelsen drøfter 
videre og aftaler med medarbejderne, hvordan 
vi arbejder med meddelelsesbogen år 1. 
 

10. Evt.  5 min 

20.00 
Intet til punktet. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 

• Udarbejdelse af rygepolitik/snus 

• Formaliseret årshjul for 
forældresamarbejdet i 
daginstitutionerne 

• Værdiregelsæt 

• Evalueringen af den 
pædagogiske læreplan 
sommeren 2022 præsenteres for 
bestyrelsen 

• Drøftelse vedr. valgfag 

 Næste bestyrelsesmøde afholdes torsdag d. 1. 
dec. 2022 kl. 17.30 – 20.00. 



• Evaluering af åbningstiderne i 
daginstitutionerne (dec./jan.) 
(evt. statistik over brug af 
ydertimer samt evt. 
tilbagemeldinger fra 
medarbejdere/forældre) 

• Vedligehold af bygninger – 
initiativer drøftes (Thor) 

 


